

Title (en)

Process for electrochemically roughening aluminium printing plate supports in an aqueous mixed electrolyte.

Title (de)

Verfahren zur elektrochemischen Aufrauhung von Aluminium für Druckplattenträger in einem wässrigen Miscelektrolyten.

Title (fr)

Procédé de grainage électrochimique d'aluminium pour supports de plaques d'impression dans un électrolyte composite aqueux.

Publication

EP 0162281 A2 19851127 (DE)

Application

EP 85104603 A 19850416

Priority

DE 3415338 A 19840425

Abstract (en)

[origin: US4600482A] Disclosed is a process for electrochemically roughening aluminum or aluminum alloys for use as printing plate supports, in an aqueous mixed electrolyte solution containing hydrochloric acid (HCl) and, as an additional component, at least one haloalkanoic acid of the general formula Hal_xHy-xCz-COOH, in which Hal stands for a halogen atom, z is an integer from 1 to 5, y=2z+1 and x is an integer from 1 to y. In particular, the solution contains from 0.5 to 10% by weight of HCl and from 0.1 to 8.0% by weight of haloalkanoic acid, for example, monochloroacetic acid or trifluoroacetic acid. The support materials which are particularly uniformly roughened are employed in the production of offset-printing plates.

Abstract (de)

Bei der elektrochemischen Aufrauhung von Aluminium oder seinen Legierungen für Druckplattenträger wird eine wäßrige Miscelektrolytlösung eingesetzt, die Salzsäure (HCl) und als weitere Komponente mindestens eine Halogenalkansäure enthält, deren allgemeine Formel Hal_xHy-xCz-COOH ist, in der Hal ein Halogenatom, z eine ganze Zahl von 1 bis 5, y = 2z + 1 und x eine ganze Zahl von 1 bis y bedeuten. Die Lösung enthält insbesondere 0,5 bis 10 Gew.% an HCl und 0,1 bis 8,0 Gew.-% an Halogenalkansäure (n) wie Monochloressigsäure oder Trifluoressigsäure. Die besonders gleichmäßig aufgerauhten Trägermaterialien werden bei der Herstellung von Offsetdruckplatten verwendet.

IPC 1-7

C25F 3/04; B41N 1/08

IPC 8 full level

B41N 1/08 (2006.01); **B41N 3/00** (2006.01); **B41N 3/03** (2006.01); **C25F 3/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

B41N 3/034 (2013.01 - EP US); **C25F 3/04** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0536531A3

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

EP 0162281 A2 19851127; EP 0162281 A3 19860115; EP 0162281 B1 19870916; DE 3415338 A1 19851031; DE 3560642 D1 19871022; JP H054236 B2 19930119; JP S60234895 A 19851121; US 4600482 A 19860715

DOCDB simple family (application)

EP 85104603 A 19850416; DE 3415338 A 19840425; DE 3560642 T 19850416; JP 8664985 A 19850424; US 72624285 A 19850423